
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 6 kwietnia 2018 r. 
 

OA.0002.3.2018.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XLVI/2018 
z obrad XLVI sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła 

się 27 marca 2018 r. w Sali narad budynku nr 40 w Krzywczy 
 
 

 Na XLVI sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 15 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany o godz. 9:05 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 Porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został 
jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 
2) podziału Gminy Krzywcza na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym; 
3) podziału Gminy Krzywcza na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych; 
4) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym, w prowadzonym przedszkolu 
i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Krzywcza; 

5) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela; 

6) dzierżawy w trybie bezprzetargowym nieruchomości rolnej (działki nr 2613/6 
o pow. 1,50 ha) położonej w Bachowie stanowiącej własność Gminy 
Krzywcza; 
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7) przekazania do sprzedaży nieruchomości rolnej (działki nr 358 o pow. 
0,1245 ha w Woli Krzywieckiej) stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 

8) określenia zasad ustalania wysokości stawek czynszu za wynajem 
oraz dzierżawę gruntów i lokali użytkowych stanowiących własność Gminy 
Krzywcza; 

9) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krzywcza w 2018 roku; 

10) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży 
pożarnej, za uczestnictwo w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad.3. 
 Protokół Nr XLV/2018 z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy Krzywcza 
został wyłożony do wglądu wraz z informacją, aby ewentualne wnioski 
i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich nie będzie, zostanie 
to uznane jako przyjęcie tego protokołu. 
 
 

Ad.4. 
 Na wstępie tego punktu oddano głos Przedstawicielowi operatora 
telekomunikacyjnego Firmy Voice Net S.A. Grzegorzowi Czernickiemu, który 
przedstawił informację o realizowaniu na terenie gminy Krzywcza projektu 
mającego na celu budowę sieci światłowodowej, podwieszanej na słupach 
energetycznych, umożliwiającej dostarczenie do gospodarstw domowych oraz 
instytucji usług szerokopasmowych: Internet, telewizja, telefon. 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia przygotowanych 
projektów uchwał. 
 Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy i udzielała szczegółowych wyjaśnień na zadawane 
pytania. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została wynikiem: 14 głosów „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Uchwała Nr XLVI/226/2018 stanowi załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały 
w sprawie podziału Gminy Krzywcza na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic 
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
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 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy i udzielał szczegółowych wyjaśnień na zadawane 
pytania. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została wynikiem: 11 głosów „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLVI/227/2018 stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie podziału Gminy Krzywcza na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLVI/228/2018 stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 
przedszkolnym, w prowadzonym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych 
w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XLVI/229/2018 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy – Karta 
Nauczyciela. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 

 W trakcie przedstawiania tego projektu uchwały o godz. 10:51 salę 
obrad opuścił Radny Bogusław Jakielaszek, usprawiedliwiony wcześniej 
u Przewodniczącego Rady Gminy. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLVI/230/2018 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie dzierżawy w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości rolnej (części działki nr 2613/6 o pow. 1,50 ha) położonej 
w Bachowie stanowiącej własność Gminy Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLVI/231/2018 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 
 

 Dyrektor Zespołu Szkół w Krzywczy Elżbieta Urban prosiła, aby 
w związku z włączeniem Przedszkola Samorządowego do Zespołu Szkół 
zarówno przenieść urządzenia placu zabaw na działkę szkolną jak również 
kuchnię do wydzielonego na ten cel pomieszczenia w budynku Zespołu Szkół. 
 Wójt Gminy stwierdził, że w tym roku nie ma możliwości finansowych 
przeniesienia tej kuchni, ze względu na duży koszt szacowany według 
kosztorysu na ponad 300 000 zł. Odnosząc się do placu zabaw wyjaśnił, 
że będzie można spróbować go przenieść. 
 

 Rada Gminy przystąpiła także do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości rolnej 
(działki nr 358 o pow. 0,1245 ha w Woli Krzywieckiej) stanowiącej własność 
Gminy Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLVI/232/2018 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie określenia zasad ustalania wysokości 
stawek czynszu za wynajem oraz dzierżawę gruntów i lokali użytkowych 
stanowiących własność Gminy Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XLVI/233/2018 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Krzywcza w 2018 roku. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLVI/234/2018 stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu). 
 

 Na zakończenie tego punktu obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej, 
za uczestnictwo w działaniu ratowniczym lub szkoleniu organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną lub gminę. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLVI/235/2018 stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu). 
 

 O godz. 11:17 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 11:43. 
 

 W trakcie przerwy salę obrad opuścił Przewodniczący Rady Piotr 
Pytlowany przekazując dalsze prowadzenie sesji Wiceprzewodniczącemu 
Rady Gminy Piotrowi Wanatowi. 
 
 

Ad.5. 
 Następnie Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił 
informację o swojej pracy w okresie międzysesyjnym a także informację 
o realizacji wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji (Informacje te stanowią 
załączniki nr 14 i 15 do niniejszego protokołu). 
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Ad.6,7. 
 Na zapytanie Radnego Kazimierza Kurasza Wójt Gminy wyjaśnił sprawę 
kosztów zimowego utrzymania dróg gminnych oraz ich zakresu wykazanych 
do odśnieżania. 
 

 Radny Ryszard Pawłowski wnioskował o zarządzenie kontroli 
finansowej w Niepublicznym Przedszkolu „Akademia Przedszkolaka” 
w Krzywczy mając na względzie wydatki wykazane w złożonym sprawozdaniu. 
Kontrolę prosił, aby oprzeć na porównaniu wydatków przeznaczonych 
na wynagrodzenia a wydatków wykazanych w złożonym zeznaniu 
podatkowym. 
 

 Radny Zygmunt Sobol prosił o sprawdzenie możliwości wykonania 
dodatkowego przejścia dla pieszych w ciągu drogi wojewódzkiej nr 884 
w Krzywczy? 
 

 Wójt Gminy prosił Radnych o akceptację koncepcji wykonania parkingu 
po prawej stronie drogi wojewódzkiej za rzeką Kamionka w Krzywczy celem 
podjęcia stosownych działań w tym zakresie. Wójt zaznaczył, 
że po rozmowach z Księdzem Proboszczem jest zgoda na użyczenie tej 
działki do celów realizacji tego zadania. 
Ponadto prosił on o wyrażenie opinii w sprawie ujęcia w projekcie uchwały – 
przygotowywanej do rozpatrzenia na jedną z najbliższych sesji Rady Gminy – 
przekazania dotacji w kwocie 50 000 zł na remont Plebani w Krzywczy. 
 Radni ze względu na brak głosów przeciwnych pozytywnie 
ustosunkowali się do tych propozycji przez aklamację. 
 

 Odnosząc się do propozycji Radnego Kazimierza Kurasza, 
aby wydłużyć pracę operatora koparki w wolne soboty Radny Ryszard 
Pawłowski wyjaśnił, że zwiększy to wydatki na wypłatę nadliczbówek. 
 

 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił informację na temat 
ogłoszenia przez Wojewodę Podkarpackiego naboru wniosków na budowę, 
rozbudowę, przebudowę i remont dróg lokalnych realizowanych w 2018 r. 
w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 
na lata 2016-2019”. Termin składania wniosku upływa z dniem 15 kwietnia 
2018 r.  
 Radni zaakceptowali przez aklamację, aby przygotowywać wniosek 
na remont drogi gminnej nr 100 „na Podlas” w Skopowie. 
 
 

Ad.8. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 12:57 
XLVI zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pytlowany 
 


